

Q&A zu möglichen Unterbrechungen an EEX-Terminmärkten

25.05.2022

Sehr geehrte Handelsteilnehmer,

die EEX hat auf ihrer Website ein Q&A veröffentlicht (Link: [Q&A on potential EEX Derivative Market Suspension](#)), in dem Fragen im Nachgang zu unserer Kundeneinformation vom 11. April 2022 zu Auswirkungen von potentiellen Gaslieferunterbrechungen detailliert beantwortet werden (Link: [Potential emergency measures taken by EEX in case of major disruptions of gas delivery](#)).

Auch in einem nervösen Marktumfeld ist es wichtig, sämtliche Energiehandelsmärkte offen zu halten. Gerade in Stresssituationen ist der Zugang zu transparenten Börsenmärkten von zentraler Bedeutung, da er Handelsteilnehmern Zugang zu Preistransparenz und ein effektives Risikomanagement durch Handel und Clearing ermöglicht (Link: [EEX & Epex Spot Position Paper - The importance of keeping energy markets open in times of turmoil](#)).

Dennoch können größere Gasliefer einschränkungen vorübergehende Maßnahmen wie Volatilitätsunterbrechungen oder ein temporäres Aussetzen der Strom- und/oder Gasterminmärkte an der EEX notwendig machen, um übertriebene, nicht nachhaltige Preisbewegungen zu verhindern. Durch die im Q&A bereitgestellten Informationen wird der Handlungsspielraum für EEX und ECC in künftigen Marktlagen nicht eingeschränkt. Nach heutigem Kenntnisstand ist keine Unterbrechung der EEX-Gasspotmärkte zu erwarten. Informationen über das Marktumfeld in der aktuellen Lage veröffentlicht die EEX auf ihrer Website (Link: [Information regarding current market conditions](#)).

Mit freundlichen Grüßen,
European Energy Exchange

Kontakt:
sales@eex.com

Customer Information

Q&A on potential EEX Derivative Market Suspension

25/05/2022

Dear trading participants,

EEX has published a Q&A ([Link: Q&A on potential EEX Derivative Market Suspension](#)) addressing questions resulting from our customer information from April 11th 2022 on the effects of potential gas delivery interruptions ([Link: Potential emergency measures taken by EEX in case of major disruptions of gas delivery](#)).

The importance of keeping energy markets open even in turbulent periods needs to be reiterated. Especially during times of stress, it is essential to have access to a central and transparent market that enables participants to get price transparency and to manage along with transferring their risk through trading and central clearing ([Link: EEX & Epex Spot Position Paper - The importance of keeping energy markets open in times of turmoil](#)).

Major disruptions of gas delivery might, however, trigger temporary measures in the form of a volatility interruption or a temporary suspension of the EEX power and/or gas derivatives market to avoid irrational, not persistent price movements. The information provided does not restrict the measures available to EEX and ECC in response to any circumstances as they may present themselves in the future. Based on the information available at this stage, we do not expect a suspension of the EEX gas spot market.

Further information regarding current market conditions is available on our dedicated website addressing the impact of the conflict in Ukraine on energy markets ([Link: Information regarding current market conditions](#)).

Yours sincerely,

European Energy Exchange

Contact:
sales@eex.com